
Grundejerforeningen 
Kalvehave Færgegaard 

Referat. 

Af generalforsamling i grundejerforeningen "Kalvehave 
Færgegaard", afholdt søndag den 24.april 1977 kl. lo.oo 
på Hotel Færg e gården me d følgende dagsorden. 

1. Valg af dirigent 

2. Bestyrelsens beretning for det forløbne å r. 1 

3. Aflæggelse af det revidere d e regnskab til godkendelse. , 

4. Valg til bestyrelsen (Fru Birte Jensen og Asbjørn Hansen 
er på valg) 

5. Valg af 1 suppleant til bestyrelsen (udgår da valget 
gælder til 1978) 

6. Valg af revisorer. (Udgår da valget gælder til 1 978) 

7. Valg af rev.is orsuppleant.(Udgår da valget gælder til-1978). 

8. Forslag fra bestyrelsen, derunder fastsættelse af kontigent 
og indskud. Da der muligvis skal fremskaffes nye navne for 
Pilevej og Birkevej bedes medlemmerne overvej e nye navne. 

9 . Forslag fra medlemmerne. 

lo. Eventuelt. 

Ad punkt 1 

Formanden bød velkommen og gik straks til dagsordenens punkt 1 
valg af dir igent. Bestyrelsen f oreslog Villy Lauridsen til 
dirigent. Lauridsen blev valgt som generalforsamlingens 
dirigent. Dirigenten takkede for valget og konstaterede 
generalforsamlingens lovlighed. 

Ad punkt 2. 

Formanden fik ordet og sagde: Mine damer og herrer. Velkommen 
til grundejerforeningens generalforsamling. Det forløbne år har 
vær~t roligt og uden de store opgaver for beetyrel~en. 
Som det er nævnt i indkaldelsen har bestyrelsen modtaget en 
henvendelse fra kommunen om, at efter storkommunen er blevet 
etableret, er der opstået nogle problemer med ens vejnavne i 
kommunen, og dette kan åbenbart ikke tillades. Af den grund er 
vi blevet anmodet om at ændre navnene på Birkevej og Pilevej. 
Vor sekretær har tilskrevet kommunen for at forhøre den saglige 
begrundelse for, at det er os, der skal ændre navnene med 
henvisning til, at vore vejnavne er 11 - 12 år gamle, men denne 
henvendelse har kommunen ikke svaret på. Vi bliver derfor nok 
nødsaget til at finde frem til nogle andre navne, hvilket vi 
kan komme tilbage til. 



side 2. 

Med hensyn til det på sidste års generalforsamling nævnte 
samlede brevkasseanlæg har bestyrelsen endnu i nt et hørt · fra 
postvæsenet, således at der intet nyt er i denne sag. 
På sidste års generalforsamling blev det også nævnt, at et 
byggefirma, der havde ødelagt første del af Ulvsundvej, havd e 
indvilget i at betale reparationen heraf. Siden vægrede firmaet 
sig ved at betale, og midt i korrespondan cen herom gik firmae t 
kon~urs. Fordringen er dog anmeldt til skifteretten, men det er 
vel tvivlsomt, der bliver dækning til alm. kreditorer. 

Der har været beklagelse fra en grundejer til et a f bestyrelsens 
medlemmer over spektaklet nogle håndværkere lav ede i forbindelse 
med bygg eri hos en tredie grundejer. Jeg tror nok, det blev 
ordnet af vort bestyrelsesmedlem med et par øl t il h andværkerne, 
men for en ordens skyld vil jeg dog lige gør e opmærksom på, at 
den slags ting eller tilfælde bør kunne ordnes i ndbyrdes mell em 
medlemmerne uden at indblande bestyrelsen. 

Som medlemmerne vil have b emærket, er der i å rets løb blevet 
lavet nogle nedgravninger tværs over Ulvsundvej i forsøget på 
at nedsætte kørehastigheden. Efter det bestyrelsen har erfaret 
har det også hjulpet en del, selvom denne foranstaltning ikke 
faldt i lige god jord hos alle vore medlemmer. Der blev opsat 
markeringspæle ved siden af disse render , ligesom der blev opsat 
afmærkningsskilte op for at markere ujævn vej. Desværre .har 
disse pæle og skilte ikke kunnet få l ov at stå i fred. En dag 
jeg kom ned i området, var alle pæle og skilt e fjernet, men 
det lykkedes dog at finde de fleste af dem på forskellige 
grunde, hvor de var smidt ind. Desværre mangler sidepælene til 
den ene rende, men selvom disse mangler, skulle det ikke være 
nødvendigt at køre ind på græsrabatten for at ko mme lettere over 
renden. Det sidste er blevet observeret flere gange, og jeg må 
herfra bede medlemmerne om at undlade dette. Der vil enten bl ive 
opsat nye sidepæle eller lagt nogle store sten fo r at forhindre 
dette. Det er velsagtens drengestreger, og såfremt noget 
lignende skulle ske og et eller nogle af vore me dlemmer måtte 
observere dette, beder vi Dem meddele bestyrelsen, der s å vil 
forsøge at drage de pågældende til ansvar. 
I forbin delse med vejene må bestyrelsen atter i år gøre medlem
merne opmærksom på, at der er 2o km·s begrænsning i området, og 
vi må bede medlemmerne overholde denne b egrænsn ing, ligesom 
medlemmerne må gøre deres eventuelle gæster opmærksom herpå. 
Ligeledes lejere ved udlejning må have underretning herom. 
Selvom det er Tommy Frederiksen, der istandsætter vejene, må 
bestyrelsen gøre opmærksom på, at dette kun sker efter aftale 
med bestyrelsen, og direkte henvendelse fra medlemmer til 
Tommy Frederiksen herom bør ikke finde sted, men henvendelse 
skal ske til bestyrelsen. 
Midsommerfesten blev også afholdt sidste år, hvo r det var 
meningen at kvaset fra afklipningen af læhegnet skulle have 
været afbrændt. Det var dog kun en mindre de l medlemmerne selv 
fik lov at brænde af, da nogle drenge allerede et par dage 
forinden havde været i gang hermed. Safremt der er stemning for 
bevarelsen af denne sammenkomst. kan d en jo passende lægges til 
lørdag den 25. juni, hvilket bestyrelsen g erne vil høre 
medlemmernes mening om. 



Side 3 

Med hensyn til fællesantenne ligger det således, at der har vist 
sig for lidt interesse herfor blandt medlemmerne, og sagen må 
derfor skrinlægges indtil videre. 
Dette er beretningen, og denne stilles herved til godkendelse og 
/eller debat. 

H.B. Elbrink, Pilevej 1 mente at vejarbejderne var for dårligt og 
for dyrt, og mente ikke bestyrelsen havde bemyn d igelse til så 
store udgifter. S.K.Rasmussen, Bøgevej 9 mente også at vejarbej
derne var for dyre~ Så store ud g ifter burd e komme til urafstemning. 
Ville fremkomme med billigere forslag vedr. fællesantenne. ' 
K.Nomann, Pilevej 4 sagde at kommunen h avde givet n y e vejnavne, 
idet har havde fået brev fra kommunen, om at Pilevej nu hed 
Ny Pilevej. 
w. Austin, Egevej 1 mente at snerydningen var skyld i at vejene 
var i så dårlig stand. Ligeledes spurgte Austin om fællesantenne
anlæg evt. tilbud fra Vordingborg Radio. 
O.Tholstrup, Ulvsundvej 1 A mente at man burde invitere kommunal
bestyrelsen til generalforsamling . 

. P.Barfod, W. Austin og R. Elbæk forsvarede bestyrelsen, man kunne 
ikke det ene ar pålægge bestyrelsen at lave noget radikalt, og 
sa året efter beklage sig over at det koster penge. 
Skjold svarede på diverse indlæg, at hvis vi ville få alle til 
at køre max. 2o km. i timen på v ejene, ville der ingen problemer 
være. Vedr. fællesantenneanlæg vil vi foretage en ny undersøgelse, 
og endvidere prøve på at få et samarbejde med kommunen, men 
kommunen har hidtil ikke vist nogen vilje til samarbejde, men er 
kun interesseret i vores skatter. 

Ad punkt 3. Regnskab. Blev drøftet og godkendt. 

Ad punkt 4. Fru Birthe Jensen og Asbjørn Hansen blev genvalgt til 
bestyrelsen. 

Ad punkt 5. Valg af 1 suppleant til bestyrelsen (udgår da valget 
gælder til 1978. 

Ad punkt 6. 

Ad punkt 7. 
Valg af revisorer. (Udgår da valget gælder til 1978) 

Valg af revisorsuppleant (Ud går da valget gælder til 
1978). 

Ad punkt 8. Forslag fra bestyrelsen. Kontig ent kr. 75,oo pr. 
halvår blev godkendt. 
Det blev besluttet at holde bålfest den 25. juni. 
Fru Ruth Elbæk og Asbjørn Hansen vil arrangere, men 
vil gerne have mere hjælp. 
Ang. vejnavne vil vi skrive til kommunen for at få 
bekræftet, hvad den har besluttet sig til. 

Ad punkt 9. Forslag fra medlemmerne. Der forelå ikke nogen forslag. 
H.B.Elbrink mente at det forslag som var indsendt for 
sent sidste år burd e være behandlet i år. V.Lauridsen 
gjorde rede for, at det kunne det ikke. Det skulle 
genfremsendes. 



side 4. 

Ad punkt lo. Eventuelt. 
H.B.Elbrink spurgte om der var noget vedr. vandværket. 
W.Austin sagde, at der var klaget til monopoltilsynet 
vedr. de forhøjede priser. 
H.B.Elbrink efterlyste, at der fra medlemmerne blev 
udpeget et medlem til bes tyrelsen for vandværket. 
Kørselsgodtgørelse og diæter ville blive udbetalt. 
Elbrink gjorde opmærksom på, at vedligeholdelse af 
stophane og stikledning påhviler vandværket. 
O. Tholstrup ville stille sig til rådighed for 
grundejerforeningen til vandværkets bestyrelse. Dette 
vil grundejerforeningens bestyrelse drøfte. 
Der blev henstillet til bes tyrelsen om at rette 
henvendelse til kommunen om istandsættelse af badebro. 
Formanden spurgte Elbrink , om de r havde været 
generelt vandingsforbud sidste år, hvad der ikke havde 
været, og formanden fandt det derfor forkert, at en 
person fra vandværket gik rundt og lavede private 
forbud. Formanden henstillede også til Elbrink, der 
er formand for vandværket, at grundejerforeningen 
burde have referat af generalforsamlingen i vandværket. 
Der blev henstillet til bestyrelsen at fors0ge at 
arrangere samlet bortkørsel af affald ved hjælp af 
container. 
Skjold takkede dirigenten og forsamlingen for god 
ro og orden. 

Refereret af Asbjørn Hansen 

I weekenden den 25-26 juni vil der blive 
placeret en container til opsamling af ikke 
brændbart affald på parkeringspladsen ved 
Ulvsundvej. Brændbart haveaffald vil blive 
afbrændt kl. 21.oo lørdag den 25. ved 
stranden. 


